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Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Studienævnet godkendte dagsordenen. 

 

2. Godkendelse af referat 

 

Studienævnet godkendte referatet fra studienævnsmøde d. 5. februar  
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SIDE 2 AF 6 3. Oplæg om palliation v. Ann Dorthe Zwisler og Mogens 

Grønvold (ca. 45 min.) 

 

Formål: Ønske om at palliation bliver et fag på Den medicinske 

kandidatuddannelse, eller at palliation integreres i de kliniske specialer. 

 

Begrundelse:  

• Den palliative opgave er en integreret og essentiel del af lægens rolle og 

ansvar, og derfor skal lægerne klædes bedre på – både fra KBU og 

stud.med.  

• Danmark er bagefter på dette område. Jf. europæisk anbefaling bør 

palliation, indføres som selvstændigt kursus/curriculum på minimum 40 

timer. 

• Der er generelt et stigende fokus på palliation og Lægeforeningen er pro. 

 

Konkrete forslag til hvordan man kan arbejde videre med at integrere 

palliation på medicinuddannelsen: 

• Kontakt til relevante kliniske fagområder mhp. dialog 

• Afdækning af overlap og behov for supplering 

• Tilbud om at bidrage til at dække palliation og processen frem 

mod død 

• Udarbejde fælles pensumliste og tværgående 

undervisningsmateriale 

 

Rejste spørgsmål af SN:  

• Hvor skal man sætte ind først? Via konkrete kompetencer eller er det 

mere teoretisk?  

Svar: Der skal være mere fokus på det hele menneske og symptombyrden 

gennem hands on erfaring – fx i form af kliniske ophold på palliative 

afdelinger. Indsatsen bør være multidisciplinær. 

 

Drøftelser:  

• Torben fremhævede, at nogle af disse problematikker/tematikker måske 

allerede ligger i arbejdet med de 7 lægeroller.  

• Kunne indtænkes i kurset Klinisk socialmedicin 

• Kunne indtænkes i læringsmålene eller som tilføjelse af læringsmål på 

eksisterende kurser. Det ville være en idé at gennemgå uddannelsen og 

se, hvor man kan inddrage palliation (evt. casebaseret) 



 

 

SIDE 3 AF 6 • Pensum er presset på mange kurser, så hvis noget nyt tilføjes, skal der 

højst sandsynligt fjernes andet. 

• Det kunne evt. placeres på de geriatriske og onkologiske kurser på den 

nye kandidatuddannelses studieordning. 

 

Næste skridt:  

Studienævnet opfordrer Mogens og Ann Dorthe (og deres bagland) til at 

arbejde videre med nogle konkrete lærings- eller kompetencemål for, hvad 

den nyuddannede læge skal kunne ift. palliation, som SN derefter kan 

arbejde videre med.  

 

4. Personsager 

 

Studienævnet behandlede sagen. Fortroligt punkt.  

 

5. Godkendelse af ramme- og eksamensplaner for efteråret 2025, 

Medicin 

Bilag: Udkast til ramme-og eksamensplaner for E25, Medicin  

 

Der var en fejl med en karakterfrist, som Uddannelsesadministrationen vil 

følge op på. Studienævnet godkendte derudover ramme- og 

eksamensplanerne for efteråret 2025. 

Studienævnet opfordrede de studerende til fremover at gennemgå denne 

type materiale grundigt, inden det skal godkendes, da det giver dem 

mulighed for at komme med input til undervisnings- og 

eksamensplanlægningen 

 

6. Ramme- og eksamensplaner for efteråret 2025, Sundhedsfaglig 

Kandidatuddannelse 

Bilag: Udkast til ramme-og eksamensplaner for E25, 

Sundhedsfaglig Kandidatuddannelse   

 

Ramme-eksamensplaner for efteråret 2025 godkendt. 

 

 



 

 

SIDE 4 AF 6 7. Orientering om Årsberetning for Censorledelsen for 

Lægeuddannelsen i Danmark 

Bilag: Årsberetning for Censorledelsen for Lægeuddannelsen i 

Danmark, Perioden 1. september 2023 – 31. august 2024 

 

Studienævnet drøftede en rapporteret stigning i eksamensklager på nogle af 

de øvrige universiteter og overvejede, om dette kunne have en sammenhæng 

med brugen af generativ kunstig intelligens (GAI). Der var drøftelse om 

både anvendelsen af og potentielt snyd med GAI. Det blev bemærket, at 

snyd på medicinuddannelsen primært kan forhindres ved mundtlige 

eksamener og skriftlige stedprøver, mens det er vanskeligere at kontrollere 

ved skriftlige hjemmeopgaver. Derudover blev genbrug af eksamenssæt og 

eksamensspørgsmål også drøftet. 

 

8. Drøftelse af udflytning af flere fag til medicinuddannelsen i 

Regions Sjælland jf. drøftelse i strategisk styregruppe for RS-

sporet og etablering af medicinuddannelsen i Region Sjælland.  

 

Baggrund:  

• KU står ikke længere med udgiften, men har ansvaret for 

medicinuddannelsen i Køge. Derfor er der en forventning om, at flere 

kurser udflyttes/dubleres til Køge. 

• Det er en ambition, at Køge på sigt bliver en selvstændig uddannelse for 

de studerende, der ønsker at arbejde i Region Sjælland.  

• Det er forventningen, at regioner og dekanat vil stille sig uforstående, 

hvis der, i SN, ikke er villighed til at flytte BA-uddannelsen ud. 

   

Drøftelser:  

Praktik:  

• Er de nødvendige ressourcer tilgængelige (præparater, studiesale)?  

• Vil undervisningsfilm kunne erstatte mangel på studiesale? 

• Undervisere udtrykker bekymring over tids- og ressourceforbruget ved at 

rejse til Køge flere dage ugentligt, hvis der er lav deltagelse til 

undervisningen. Skal man evt. lave mere obligatorisk undervisning?  

 

 

 

 



 

 

SIDE 5 AF 6 Identitet og tilhørsforhold:  

• Det er ikke afklaret, hvorvidt Køge skal være en kopi af Panum eller skal 

have sin egen unikke identitet.  

• Det er ikke hensigten, at der skabes et A og B hold, hvor studerende med 

lavere snit starter i Køge og senere flytter til Panum-uddannelsen. 

• Det må tages til overvejelse, at de studerende, der søger optagelse i Køge, 

sandsynligvis forventer at blive undervist dér, og vil bosatte sig og 

arbejde i Køge/Region Sjælland. 

• Det må tages til overvejelse, hvilken signalværdi og betydning det har, 

når Køge-studerende skal tage store dele af undervisningen på Panum. 

• Vil det være brugbart at involvere Køge-studerende på dette spørgsmål? 

De studerende i SN ser, der er forskellige holdninger blandt de 

studerende. 

 

Studienævnet for Medicin ser, af hensyn til udvikling af det lokale 

studiemiljø på Medicinuddannelsen i Køge, positivt på dublering af nogle 

kurser på den nuværende bacheloruddannelse. 

Dog er det væsentligt, at der ikke opleves kvalitetsforringelse af den 

forskningsbaserede uddannelse, der aktuelt gives. 

Studienævnet anbefaler at muligheden for dublering af følgende kurser 

afsøges, særligt hvor det kan gøres i tæt samarbejde med eksisterende 

faglige miljøer i Region Sjælland: 

  

2 BA Medicinsk Dataforståelse 

4 BA Basal forskningsmetodologi 

5 BA Medicinsk Etik og Beslutningslære 

  

Studienævnet ser det som væsentligt, at undervisningen afvikles i tråd med 

nuværende kursus - og eksamensbeskrivelse. Desuden synes Studienævnet, 

at kursusansvar er et anliggende for det Institut, der aktuelt udbyder kurset. 

Studienævnet har indgående drøftet muligheden for dublering eller afvikling 

af enkelte undervisningselementer på "organkurserne". Som udgangspunkt 

synes Studienævnet, for nærværende, at de faglige ressourcer og 

kompetencer, der aktuelt danner grundlag for kursusafvikling og udvikling, 

bedst er placeret på Panum Instituttet. Anvendelsen af faciliteter, som bl.a. 

studiesale etc., er svære at reproducere og det bidrager stærkt til en samlet 

lægeidentitet. Desuden vurderer Studienævnet, at væsentlig udvikling af 

lægevidenskaben (bl.a. farmakologisk) ligger i basalforskning, 

basalforskningskompetencer, samt tværprofessionel vidensgenerering i 



 

 

SIDE 6 AF 6 stærke akademiske miljøer. Der er i den senere tid blevet placeret 

internationale forskningscentre med meget klinisk sigte på basalinstitutterne 

og derfor vil en bevaring af prægraduat undervisning på basalinstitutterne 

bidrage til at fastholde lægelig tilstedeværelse på basalinstitutterne, og 

hermed mulighed for at udøve lægefaglighed, så den kan have den 

nødvendige afsmittende indflydelse på den forskning og undervisning, der 

bedrives på institutterne til gavn for patienterne. 

 

 

9. Drøftelse af indførelse af national kompetenceprofil i de kliniske 

ophold i Region Sjælland jf. drøftelse i strategisk styregruppe 

for RS-sporet og etablering af medicinuddannelsen i Region 

Sjælland.  

 

Dette punkt udskydes til næste studienævnsmøde. 
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